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FANAMBARANA AN-GAZETY

  

Vonona hiasa ny laboratoara mitety vohitra hiadiana sy hisorohana ny areti-mifindra

  

  

Laboratoara mitety vohitra no natolotry ny fanjakana amerikana hanampiana ny Ministeran'ny
Fahasalamam-Bahoaka eto Madagasikara amin'ny alàlan'ny tetikasan’ny Institut Pasteur de
Madagascar

  

  

ANTANANARIVO, 19 Septambra 2019. Tafiditra amin'ny ady atao amin'ny areti-mifindra ny
famatsian’ny fanjakana amerikanina, amin'ny alàlan'ny Sampandraharaha Amerikana misahana
ny Fampandrosoana Maneran-tany, (USAID) ny laboratoara mitety vohitra vaovao
hanaraha-maso sy hiadiana amin’ny fihanaky ny areti-mifindra eto Madagasikara. Ity
laboratoara ity izay mipetraka ambony fiara tsy mataho-dàlana dia hampiasain’ny Institut
Pasteur de Madagascar (IPM) ho fanohanana ny asa fanaraha-maso sy fiadiana amin’ny
areti-mifindra ataon'ny Ministeran'ny Fahasalamam-bahoaka.
Mitentina 200.000 dolara ity laboratoara ity izay ahitana fitaovana tena raitra, ary afaka
mandeha amin’ny làlan-dratsy.
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Nandritra ny lanonam-panokanana natao ny alakamisy 19 septambra 2019 tao amin'ny IPM, dia
nanambara ny Mpanolo-tsaina Voalohan’ny masoivoho amerikana, Atoa Stuart R. Wilson, fa :
"Ankehitriny ireo mararin’ny pesta sy valan'aretina hafa dia hahazo fizahana sy fitsaboana
sahaza haingana dia haingana. Efa voafana avokoa ireo teknisianina sy mpamily ary vonona ny
hiasa ity laboratoara mitety vohitra ity!”.

  

  

Nanatrika ny lanonana ihany koa ny Minisitry ny Fahasalamam-bahoaka, Pr. Julio Rakotonirina,
sy ny solontenan’ireo mpamatsy vola, ka anisan'izany ny solontenan'ny Masoivoho frantsay eto
amintsika sy ny solontenan'ny Sampandraharahan’ny Firenena Mikambana misahana ny
Fahasalamana (OMS). Miara-miasa akaiky ny USAID, IPM, PSI ary ny Ministeran'ny
Fahasalamam-bahoaka amin'ny fanaraha-maso ny areti-mifindra sy ny fikarohana momba ny
fahasalamam-bahoaka.
Tamin’ny taona 2017, mandritra ny fihanaky ny valan’aretina pesta, no tsapa fa tena ilaina ny
laboratoara mitety vohitra. Izy ity dia hanao fisedrana sy analizy microbiolojika ary
fanadihadiana any amin’ny faritra lavi-toerana. Hanamora ny fanadihadiana mikasika ny
fihanaky ny areti-mifindra koa izy, toy ny tazomoka, ny pesta sy ny kitrotro. Amin’ny fahafahany
mitety vohitra sy mamantatra haingana ny otrikaretina, ity laboratoara ity dia fitaovana
manampy ny laboratoara lehibe toy ny Centre National de Référence et Centre Collaborateur
OMS manampy ny Ministeran’ny Fahasalamam-bahoaka amin’ny fanaraha-maso ny
areti-mifindra mety hisy.

  

  

Raha misy trangan’ areti-mifindra ahiana dia afaka miasa haingana ny laboratoara, ary manao
fizahana biolojika eny an-toerana mba hanamarinana ny fitiliana epidemiolojika, izay hampihena
ny fotoana ilain’ny tompon’andraikitry ny fahasalamana hametrahana ny ny fepetra mahomby
tokony horaisina haingana.
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  PRESS RELEASE   New Mobile Laboratory is Ready-To-Go for Infectious Disease Response and Prevention   The mobile laboratory, donated by the U.S. government, will support Madagascar’s Ministry ofPublic Health through the program of the Institut Pasteur de Madagascar   ANTANANARIVO, September, 19, 2019. As part of the fight against infectious diseases, theUnited States government, through the United States Agency for International Development(USAID), has financed the purchase of a new mobile laboratory to support the surveillance ofand response to infectious disease outbreaks in Madagascar. The mobile laboratory, whichconsists of a contained medical laboratory mounted on the back of an off-road vehicle, will beoperated by the Institut Pasteur de Madagascar (IPM) in support of the Ministry of Public Health’s division of disease surveillance and response.   Valued at $200,000, the mobile laboratory has high-tech laboratory equipment and can navigateeven very bad roads.   At the inauguration ceremony for the mobile laboratory, held on Thursday, September 19, 2019,at the campus of IPM, the United States Deputy Chief of Mission, Mr. Stuart R. Wilson, said,“Now the victims of plague and other epidemics will get a diagnosis and receive the appropriatecare as quickly as possible. All the technicians and drivers have been trained and this mobilelaboratory is ready for use!” The inauguration event was also attended by the Minister of PublicHealth, Prof. Julio Rakotonirina, and key members of the donor community, including arepresentative of the French Embassy and the World Health Organization CountryRepresentative. USAID, IPM, PSI, and the Ministry of Public Health collaborate closely onepidemic control and public health research.   The need for the mobile unit was first identified during the 2017 plague outbreak. The mobilelaboratory performs advanced lab tests, including microbiological analyses and fieldinvestigations in remote areas. The laboratory will facilitate outbreak investigations for severalinfectious diseases of public health importance, including malaria, plague, and measles. Thanksto its capacity to quickly and reliably identify germs in the event of an outbreak, the mobilelaboratory will provide vital support to reference laboratories (National Reference Center andWHO Collaborating Center) and the Ministry of Public Health’s surveillance of diseases withepidemic potential.   In the event of a suspected outbreak, the lab can be quickly deployed at the request of theMinistry, and will conduct on-site biological testing to rapidly confirm the epidemiologicaldiagnosis, allowing health authorities to provide fast, appropriate, and effective responses toemergency situations.  

  COMMUNIQUE DE PRESSE   Un nouveau laboratoire mobile prêt à fonctionner pour la riposte et la prévention desmaladies infectieuses   Le laboratoire mobile, offert par le gouvernement américain, soutiendra le Ministère de la Santépublique de Madagascar à travers le programme de l'Institut Pasteur de Madagascar   ANTANANARIVO, 19 septembre 2019. Dans le cadre de la lutte contre les maladiesinfectieuses, le gouvernement des États-Unis, par l’intermédiaire de l’Agence des Etats-Unispour le Développement International (USAID), a financé l’achat d’un nouveau laboratoire mobiledestiné à faciliter la surveillance et la riposte aux épidémies de maladies infectieuses àMadagascar. Ce laboratoire mobile, composé d’un laboratoire médical indépendant monté àl’arrière d’un véhicule tout terrain, sera exploité par l’Institut Pasteur de Madagascar (IPM) pourappuyer la division de la surveillance et de la riposte aux maladies du Ministère de la SantéPublique.   D’une valeur de 200.000$, le laboratoire mobile est doté d'équipements de laboratoire de hautetechnologie et est adapté pour parcourir même des routes en très mauvais état.   Pendant la cérémonie d'inauguration du laboratoire mobile qui s'est tenue le jeudi 19 septembre2019 sur le campus de l'IPM, le Premier Conseiller de l’Ambassade des États-Unis, MonsieurStuart R. Wilson, a déclaré : «Aujourd’hui, les victimes de la peste et d'autres épidémiesobtiendront un diagnostic et recevront des soins appropriés le plus rapidement possible. Tousles techniciens et les chauffeurs ont reçu une formation et ce laboratoire mobile est prêt à êtreutilisé ! ”.  Le Ministre de la Santé Publique, le Pr. Julio Rakotonirina, et des membres de la communautédes bailleurs, dont un représentant de l'Ambassade de France et le représentant-pays del'Organisation Mondiale de la Santé, ont également pris part à la cérémonie d'inauguration.L’USAID, IPM, PSI et le Ministère de la Santé Publique collaborent étroitement pour larecherche sur la lutte contre les épidémies et la santé publique.   La nécessité de l'unité mobile s’est fait ressentir pour la première fois lors de l'épidémie depeste de 2017. Le laboratoire mobile effectue des tests de laboratoire avancés, dont desanalyses microbiologiques et des enquêtes sur le terrain dans des régions reculées. Il faciliterales enquêtes sur les épidémies de plusieurs maladies infectieuses importantes pour la santépublique comme le paludisme, la peste et la rougeole. Par sa mobilité et ses capacitésd’identification rapide et fiable des germes responsables des alertes épidémiques, il sera unoutil complémentaire des laboratoires de référence (Centre National de Référence et CentreCollaborateur OMS) et apportera un appui capital au Ministère de la Santé Publique dans lasurveillance des maladies à potentiel épidémique.   En cas de suspicion de cas groupés ou d’épidémie, il pourra être mobilisé rapidement, à lademande du Ministère, et permettra de faire un diagnostic biologique sur site pour confirmer lediagnostic épidémiologique et réduire ainsi les délais de mise en oeuvre, par les autoritéssanitaires, d’actions rapides, appropriées et efficaces de riposte aux épidémies. 
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